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Trgovinska in obrtna zbornica. 
(Konec.) 

Brez sumnje bode ta poziv došel tudi častiti zbor
nici, toda jaz mislim, da ga ne čakajmo, nego da že 
danes sami se poprimemo te stvari in da sklenemo, da 
proti temu zakonskemu načrtu tudi mi prošnjo uložimo. 
Jaz zmatram za dolžnost zbornice, da se o tej stvari iz
razi, ker se ta zakonski načrt tiče najbolj onih, katere 
mi zastopamo. Vsakemu nas je dobro znano, da je za 
trgovino in obrtnost vselej treba znanja in umenja, da 
se ubranimo konkurencije zlasti konkurencije iz inozem
stva in da si utrudimo obstoj. Ako bi se imele osnovne 
šole po novem zakonskem načrtu skrčiti, bati se je, 
da sotrudniki pri obrtih ne bodo mogli v bodoče podjet
nikom dajati onepomoči, katere potrebuje za vdrževanje 
svojega obstoja, in potemtakem ne bodo si ni sotrud
niki mogli toliko prislužiti kakor doslej. Še mnogo bi 
mogel navesti, da utemeljim svoj predlog, toda ne 
maram radi poznega časa s tem truditi gospodov, ter 
predlagam: „Slavna zbornica naj se izjavi za prošnjo*. 
Uverjen, da se naš predlog sprejme, predlagam evo 
besede kratko [sestavljene prošnje. 

Predlog bil je dovoljno podpiran, vendar pa nuj
nost ni bila priznana. 
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IX. G-osp. zbornični svetni« Baumgartner poroča o 
prošnji rudokopa v Zagorji tako-le: 

Ko je društvo južne železnice naročilo si premog 
za leto 1888, videli so rudokopi ob Savi na svojo žalost, 
da si je društvo južne železnice za svoje potrebščine s 
pogodbo naročilo nad 100.000 ton ostravskega premoga, 
kar jo bo primoralo, da si bode za toliko manj naročila 
premoga iz kranjskih in štajerskih premogokopov, kar 
jim bode mnogo škodovalo. 

Rudokop ob Savi poskusil je sicer nato prodajati 
premog v Italijo, ali to se mu ni posrečilo, ker tam 
prevladuje na trgu angleški premog. Naši rudokopi pro
sili so po državnem zboru pomoči in nato je res po
sredoval Nj. Uzvišenost g. trgovinski minister. Njemu 
se je posrečilo ter je dosegel, da bode od ostravskega 
prevzel in dobil rudokop štajerski 25.000 ton. Žal, da 
se je pozneje videlo, da je jednaka vrednost teh 25.000 
ton, to je okolo 40.000 ton premoga bila prepuščena 
premogokopom v Koflach-u in da rudokop ob Savi ni 
dobil nobenega naročila. Pričakovati je tedaj, ako bi se 
Nj. Uzvišenost gosp. trgovinski minister zavzel tudi 
zagorskega in trboveljskega premogokopa, da bi tudi 
njim pridobil daljnje naročilo. 

V predloženi prošnji tega rudokopa opisuje se 
žalostno stanje njegovo, kako so se mu zmanjšala na
ročila. Do 200 delavcev morala je že družba odpustiti, 
in še kakih 150 do 200 delavcev bode baje v dobi 
jednega meseca odpustila- Da se to ne zgodi, treba 
brže pomoči. Na podlagi tega|nasvetujem: 

Častita zbornica naj sklene, ter naprosi svojega 
zastopnika v državnem zboru, da deluje na to, da: 

1. Nj. Uzvišenost gospod trgovinski minister izvoli 
izposlovati, da del naročila premoga, kateri so prevzeli 
ostravski rudokopi, prepusti društvo južne železnice 
rudokopu ob Savi, in 

2. naj upliva na društvo južne železnice, da dovoli 
za prevoz premoga v Italijo, takisto tudi v notranjem 
prometu čisto posebna tarifna olajšila, da rečenemu 
rudokopu ne bode treba odpustiti toliko delavcev ali 
pa celo zagorski rudokop opustiti. 

Predlog se vsprejme enoglasno. 


